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| tevamo, da se v deželno komisijo imenuje vsaj eno 
; tretiino slovenskih kmetskih zastopnikov. T okrajnih 
I komisijah pa morajo imeti slovenski kmetje toliko gla
I sov, kolikor jim gre po njih številu. 2e vnaprej pa 
\ opozarjamo naše zastopnike, naj delujejo nato, 'da se 
ne bo naši deželi naložila prevelika oddajna Količina, 

Slovenske kmete pa prosimo, da izrazijo v na
šem listu svoje mnenje glede novega načina oddaje 
žita in drugih živil. 

Nov način rekviriranja 
žita. 

Kakor izvemo iz zanesljivega vi*a, namerava 
štajerska cesarska namestnija izdelati načrt novega 
načina oddaje žita in živil sploh. Dosedaj se je vr
šilo rekviriranje s pomočjo rekvizicijskih komisij. A 
odslej se bo pa oddaja uredila tako, da se bode kar 
za celo deželo določilo, koliko žita in drugih živil se 
bo moralo oddati. Dežela bo zopet razdelila določeno 
množino oddaji podlvrženega žita na posamezne okra
je, okrajna oblastva in odbori na posamezne oočine, 
župani s svojimi odbori pa zopet v občini na posa
mezne posestnike in pridelovalce živil. 

V novem načrtu je baje določilo, da če občina 
odela predpisano količino,je popolnoma prosta vsake 
Ovi aje. Kmetom bi ne trebalo več nobenih mlinskih 
kart in promet z žitom bi bil popolnoma prost. Pri
delovalec bi potem smel žito odprodlati kakor bi ho
tel in komur bi hotel. 

Žal, da nimamo tega načrta pri rokah, da bi o 
njem seznanili naše ljudi, Izvedleli pa smo Še slede
če podrobnosti: Občani se bodo že pred setvijo mo
rali zavezati, da bodo oddali toliko in toliko žita. 
Državna uprava pa jamči, da ne Do po pravilni in 
pravočasni oddaji nobene oddaje več. Prisilna odda
ja bi se odredila edino v tistih krajih, kjer bi se 
ne oddalo dogovorjene količine. Po okrajih bi se se
stavila razsodišča, v katerih, bi imeli glavno besedo 
kmetje. Ta razsodišča bi razsojevala sporne zadeve 
glede oddaje. Občina bo odgovorna za zasiguranje 
semenskega žita in državne pomoči pri obdelovanju 
zemljišč. Se pred začetkom spomladnega obdelovanja 
zemljišč bo posebna deželna strokovnjaška komicija 
določila, koliko ima oddati v jeseni dežela, koliko 
vsak posamezni okraj. .Enake komisije (okrajni gos
pe aarski odbori) bodo določevale količino za posame
zne občine. 

Važno bo tudi, če se bo uveljavilo določilo, da 
se bo odvisno žito pri posameznih posestnikih najpr
^0 odmerilo za tiste družine, Ki nič ali pa premalo 
pridelajo za svojo potrebo. Se le ostala množina žita 
in drugih pridelkov bi se potem oddala vojnožitno
prometnemu zavodu. Da se pa more natanko določiti, 
koliko rabi vsaka družina živil, se bo moral izvršiti 
zanesljiv popis družin ter jih ločiti na pridelovalce 
in nepridelovalce, oziroma na take, ki so popolnoma 
ali deloma preskrbljeni z žitom ali pa popolnoma ne
preskrbljeni. Na podlagi teh podatkov bo potem mo
goče vsaj približno določiti, koliko se bo v občini po
trebovalo žita za ljudi, koliko za seme in koliko za 
krmo živini. 

Danes Še ne moremo reči, ali bi bil nov način 
oddaje živil za naše kmetsko ljudstvo ugodnejši od 
sedanjega ali ne. V nekaterih ozirih bi bil ugodnejši, 
v drugih pa zopet ne. Namestnija je mnenja, da bo 
dala s tem, Če bi bil po oddaji žita promet z istim v 
dotični občini popolnoma prost, kmetupridelovalcu 
več veselja do obdelovanja zemlje in večjega pride
lovanja žita. Po našem mnenju pa bo to letos nemo
goče, ker nam vzamejo skoro zadnjo vprežno živino 
in bo skorogotovo spomladi ostalo mnogo polja neob
delanega. Radi pomanjkanja gnoja je zemlja že silno 
slaba in izčrpana. Pridelek bo letos zelo slab. To že 
lahko povemo vnaprej. 

Če bo obveljal nov načrt, se mora slovensko
fttajerskim kmetom dati zagotovilo, da se nam so bo 


